
اخبار كشور

پاسخ های مبهم 
از زبان مدیر مدعی شفاف سازی!

نشست خبری رئیس جدید سازمان سینمایی درحالی برگزار شد که وی 
در این نشســت، برخلاف سیاست اعلام شــده اش مبنی بر شفاف سازی در 
مدیریت، در پاسخ به سؤالات خبرنگارها، حرف هایی مبهم و کلی را بیان کرد!

حسین انتظامی که به تازگی حکم ریاست سازمان سینمایی وزارت ارشاد 
را دریافت کرده است، روز گذشــته نشستی خبری را برای اعلام سیاست ها 
و برنامه هــای خود برگزار کرد. یکی از ایــن برنامه ها که انتظامی قبلا هم بر 
آن تأکید داشت، شفاف ســازی در حوزه های مختلف تحت مدیریتش است. 
اما رئیس سازمان سینمایی، درباره مســائل مختلفی چون هجمه فیلم های 
مبتذل، مانور پول های مشــکوک در بخش تولیــد آثار، حاکمیت باندبازی و 

لابی گری در اکران عمومی فیلم ها و ... پاسخ هایی مبهم و کلی داد.
به طور مثال، وی درباره ورود پول های مشــکوک به ســاخت فیلم های 
سینمایی توضیح داد: مرجع شناسایی منبع کسب درآمدها سازمان سینمایی 
نیســت، ما مرجع تشخیص نیستیم. کیفیت فیلم ها و مجوزها با ماست. نکته 
دیگر این است که ما در سینما از ورود سرمایه ها استقبال می کنیم اما نگرانی 
منتقدان این اســت که سرمایه، صرف نظر از اینکه منشا آن کجاست نظامات 
داخلی ســینما را به هم می ریزد. اگر ما اتحادیه متمرکز داشته باشیم خیلی 
راحت می شود در یک تعامل بین صنف و سازمان از تأثیر ورود این سرمایه ها 

جلوگیری کرد.
انتظامی درباره دیگر اتفاق بحث برانگیز اخیر سینما یعنی ماجرای فیلم 
»رحمان۱۴۰۰« نیز گفت: پروانه نمایشــی که صادر می شــود نباید نادیده 
گرفته شــود و ما مسئول حفظ آن چارچوب هســتیم. گزارش هایی رسیده 
بود که در بعضی سینماها پلان هایی نمایش داده می شود که در نسخه اصلی 

نبود. ما نمی توانیم برخوردی را که با متخلفان شده اعلام کنیم.
رئیس سازمان ســینمایی درباره سینمای جشنواره ای هم گفت:  یکی از 
دروازه های ورود به بازار جهانی جشــنواره ها هستند. بعضی وقت ها در بعضی 

جشنواره ها نگاه سیاسی ارجح بر نگاه تخصصی است.
انتظامی افزود: ســازمان سینمایی به عنوان یک دســتگاه دولتی که به 
جنبه های ارزشی نظام اعتقاد دارد موظف به کنترل و نظارت است. تدابیری 
در معاونت نظارت تعبیه شده و روالی که افراد برای کسب مجوز طی کرده اند 
دیده می شود. البته تلاش می شود در صدور پروانه ها تنوع ژانر هم دیده شود. 
فیلم ها اجازه ندارند بعد از پروانه نمایش چیزی اضافه یا کم بکنند و سازمان 

سینمایی دیگر اجازه این کار را نخواهد داد.
رئیس سازمان سینمایی درباره جشنواره جهانی فیلم فجر که با انتقادات 
بســیاری از سوی ســینماگران و منتقدان مواجه شده نیز توضیح داد: از من 
انتظار نداشــته باشید که رفتار شتاب زده داشته باشم. ما مشغول ارزیابی هر 
۵ جشنواره هســتیم. قول داده بودم آیین نامه های این جشنواره ها را منتشر 
کنیم که موفق نشدم. اصحاب فکر به ما نظر بدهند. بعد از این بررسی ها تازه 
می توان تصمیم گرفت و برای جشــنواره ها تعیین تکلیف کرد. هنوز پاســخ 
شــفافی برای ادغام ندارم. اما خود من به دلیل تأثیر جشنواره جهانی فجر از 

عملکرد جشنواره رضایت دارم.
مستند دفاع مقدسی در پاریس اکران شد

یک مستند دفاع مقدسی در پاریس اکران شد.
مستند »عبور ناممکن« که روایتی از چگونگی آزادسازی خرمشهر است 
در جمع شوراي مرکزي انجمن اسلامی دانشجویان مقیم پاریس و در برنامه 

افطار تا سحر و در بزرگداشت فتح خرمشهر اکران شد.
در این برنامه که با حضور رایزن فرهنگی سفارت و مسئول مرکز اسلامي 
فرانســه برگزار شد، دانشــجویان فنی و مهندســی ضمن تماشای حماسه 
آفریني مهندســان غیور ارتش در احداث پل هــا در عملیات بیت المقدس 
که به آزادســازي خرمشهر منتهي شد، از این مستند استقبال کردند و گپ 
و گفت هاي دوســتانه اي پس از تماشــاي آن با موضوع جبهه و جنگ شکل 

گرفت.
داستان زندگی شهید دهه هفتادی مدافع حرم 

روایت شد
کتــاب جدید از زندگی شــهید مدافع حرم محمدرضــا دهقان به قلم 
نویسنده کتاب »به سپیدی یک رویا« توسط انتشارات شهید کاظمی منتشر 

می شود.
به گزارش خبرنگار فارس، فاطمه ســلیمانی خالق اثر »به سپیدی یک 
رویا«، نویســنده جوانی اســت که این بار، قلم او برای روایت زندگی شهید 

مدافع حرم دهه هفتادی محمدرضا دهقان به خدمت گرفته شده است.
شهید مدافع حرم »محمدرضا دهقان امیری« متولد ۲۶ فروردین ۱۳۷۴ 
در اســتان تهران دیده به جهان گشــود. در تاریخ ۲۱ آبان ماه سال ۱۳۹۴ 
با عنوان بســیجی تکاور راهی سوریه شــد و همزمان با آخرین روزهای ماه 
محرم الحرام در نبرد با تروریســت های تکفیری در حومه حلب طی عملیات 
محرم خلعت شهادت پوشید ودر تاریخ ۲۵ آبان در امام زاده علی اکبر چیذر 

به خاک سپرده شد.
محمدرضا دانش آموخته دبیرستان علوم و معارف اسلامی امام صادق)ع( 
و دانشــجوی سال سوم فقه و حقوق اسلامی در مدرسه عالی شهید مطهری 

بود.
آشفتگی و بی رونقی در تئاتر

تئاتر کشورمان پس از یک دوره پر از آشفتگی و حاشیه های منفی، سال 
جدید را در رکود و بی رونقی می گذراند!

به گزارش خبرنگار کیهان، تئاتر کشور، در نیمه دوم سال گذشته، رکورد 
بحران زدگی را شکســت. فقط کافی است تا بخشــی از این اتفاقات را مرور 
کنیــم؛ توقیف چند نمایش، تعطیلی چند ماهه برخی از تالارها، بازداشــت 
مدیر تئاتر شــهر و کارگردان یک نمایش، اختلاف های متعدد در برنامه های 
صنفی، اجرای نمایش های اشرافی با بودجه هنگفت و قیمت نامتعارف بلیط، 
اجرای نمایش های بســیار ضعیف در بخش بین الملل جشنواره تئاتر فجر و 
برگزاری سطح پایین این رویداد، انتشار اعلامیه سیاسی در مراسم اختتامیه 

تئاتر فجر و ...
اما شــرایط بحرانی تئاتر در ســال ۹8 به گونه دیگری طی می شــود؛ 
بی رونقی و ســکون، شاخصه اصلی هنرهای نمایشــی در سال جدید است. 
طوری که با گذشــت دو ماه از ســال، شــاهد اتفاق ویژه ای در عرصه تئاتر 
نبود ه ایم؛ البته در نشست های خالی از مخاطب برنامه آسیب شناسی تئاتر 

فجر،معلوم شد که هزینه بسیار بالایی صرف شده است.
هک شدن پخش زنده یوروویژن 

در اسرائیل
پخش زنده مســابقات یوروویژن در تلویزیون رژیم صهیونیستی توسط 
هکرها متوقف شــد و به جای آن، تصاویری از جنایات اســرائیل به نمایش 

درآمد.
مســابقات موسیقی موسوم به »یوروویژن« امســال از چهاردهم ماه مه 
میلادی )۲۴ اردیبهشت( در تل آویو آغاز شده است. اما این مسابقات از ابتدا 
تحت تأثیر جنایات رژیم صهیونیستی و اعتراضات جهانی علیه اسرائیل بود. 
جدیدترین اتفاق مربوط به یوروویژن، هک شــدن پخش زنده مسابقات 
بود. در دور نیمه نهایی این رویداد، تماشــاگران شاهد این بودند که ناگهان 
تصاویری از تشــییع جنازه شهدای فلسطینی و ناله های یک مادر فلسطینی 
و همچنین تصاویری از غزه، جایگزین تصاویر زنده مســابقات شد. این جا به 

جایی با نفوذ هکرها به شبکه اسرائیلی اتفاق افتاد.
گفتنی اســت، مســابقات یوروویژن پیش از این نیز با تحریم گســترده 
هنرمندان مطرح مواجه شده بود. به طوری که ده ها هنرمند از سرتاسر جهان 
برگزاری این مســابقات در اسرائیل را در اعتراض به جنایات ضدانسانی رژیم 
صهیونیســتی تحریم کرده بودند. همچنین طوماری با بیش از ۴۰ هزار امضا 
از رســانه ها خواسته است که این رویداد را پوشش ندهند. همچنین روزنامه 
گاردین، نوشته است: چهره های فرهنگی بریتانیایی نظیر »ویوین وست وود«، 
»پیتر گابریل« و »مایک لی« به طور مشــترک نامه ای را امضا کردند و در آن 
از شــبکه »بی بی سی« خواستند پوشش مراسم رقابت موسیقی یورو ویژن را 
به خاطر برگزاری در اسرائیل لغو کند. در بخشی از متن این نامه نوشته شده: 
»ممکن است یوروویژن سرگرمی سبکی باشد، اما از ملاحظات حقوق بشری 
مستثنی نیســت و نمی توانیم تخطی سازمان یافته اسرائیل از حقوق بشر در 
مورد فلســطینی ها را نادیده بگیریم«. هر چند که بی بی سی حاضر به تحریم 

این مسابقات اسرائیلی نشد.

صفحه 3
         سه شنبه 3۱ اردیبهشت ۱3۹۸ 

۱۵ رمضان ۱۴۴۰ - شماره ۲۲۱۹۱

گلگشتی در بوستان حُسن 
و ملاحت

   امــروز جامعه ما از بی اخلاقی رنج می برد. پرخاش، تندخویی، دروغ، 
غیبت، تمســخر و بدزبانی مواردی اســت که کم و بیش در گوشه و کنار 
اجتماعات مشــاهده می کنیــم. همچنین کلاهبــرداری، احتکار، تضییع 
حقوق دیگران و خیانت که روش معمول در ارتزاق گروه هایی اســت. و نیز 
بی حجابی، امر به منکر، نهی از معروف، تجاهر به فســق، تفاخر به ثروت، 
 اشاعه  اشرافی گری، ترویج زندگی غربی و ترویج فساد. این صفات بلکه هر 
صفت زشت و نکوهیده، موریانه ای است که اصالت متکی به سنت های دینی 

را در جامعه از درون تهی می کند. 
   فرهنگ ناب شــیعه، که حاصــل مجاهدت های پیگیر و تلاش های 
بی وقفه امامان معصوم اســت، در طول ۲۵۰ ســال دســتاوردی عظیم از 
بهترین روش های ســعادت دنیا و آخرت را برای ما به ارمغان آورده است. 
حقایق، معارف و ارزش های والایی که معصومین)ع( در اختیار ما نهاده اند، 
آب حیاتی است که بشر امروز، حیرت زده و گم کرده ره، در پی آن است و 
در ظلمات سرگشتگی به مدد عقل خمود خود آن را می جوید و نمی یابد.

  در میان ائمه هُدی، امام مجتبی)ع( به جهت وضعیت ویژه زمان خود، 
در صفاتی خاص ممتاز و مشهور است. جمال دلارای آن حضرت به گونه ای 
مســحور کننده بود که هر گاه از خانه بیرون می آمد، جمعیت برای دیدن 
رخساره ملکوتی اش ازدحام می کردند و مسیر، مسدود می گردید. او علاوه  
بر حُسن و جمال، وارث هیبت رسول اکرم)ص(، شجاعت امیرالمؤمنین)ع( 
و عفاف مام طاهره خود بود. روایات اعجاب انگیز از حیات عابدانه و شــیوه 
اخلاقی آن بزرگوار، راه روشــنی را در برابر حق جویان و ره پویان گشوده و 
تأسی به آن حضرت، انسان ها را تا مرحله اهلیت مصاحبت با ملائک می رساند. 
نمونه های زیر تنها برای گفتن و شنیدن نیست بلکه امیدواریم با اقتدا به آن 

بزرگوار بازگشت به ارزش های اخلاقی اسلام داشته باشیم:
۱. امام مجتبی)ع( بیســت مرتبه با پای پیــاده از مدینه تا مکه را به 
شــوق زیارت حق پیمود. هفتاد فرســنگ راه در میان سنگ های خاره و 
خارهای مغیلان و هنگامی که پرســیدند:  ای فرزند رسول خدا! چرا با پای 
پیاده؟ فرمود شرم دارم خدای خود را زیارت کنم و با پای پیاده به زیارت 

خانه اش نرفته باشم.
۲. امام صادق)ع( در وصف آن حضرت فرموده اند: حســن بن علی بن 
ابی طالب علیهماالسلام عابدترین، زاهدترین و برترین فرد زمان خویش به 
شــمار می آمد. پیاده و گاه با پای برهنه به حج می رفت. هرگاه از مرگ و 
قیامت و عبور از پل صراط یاد می کرد، می گریست. هرگاه در پیشگاه خداوند 
به نماز می ایستاد، بندبند اعضایش می لرزید و هر زمان از بهشت و دوزخ یاد 

می کرد از بیم، چون مارگزیده به خود می پیچید.
۳. آن حضرت دو بار همه اموال خود را یکجا به مستمندان اهدا نمود و 

سه بار نیز دارایی خود را نصف کرد و آن را به نیازمندان بخشید.
۴. کنیزکی دسته گلی به امام مجتبی )ع( هدیه کرد. امام فرمود تو در 
راه خدا آزاد هســتی. و در اعتراض شخصی که قیمت دسته گل را با بهای 
یک برده قابل مقایسه نمی دانست، فرمود: خداوند این گونه ما را ادب کرده 
و فرموده است هرگاه به شما تحیت بگویند شما پاسخی بهتر دهید. بنابراین 

بهتر از دسته گلی که هدیه کرد آزادی اش بود. 
۵. آن حضرت هرگاه باغ و بســتانی را خریداری می کرد و پس مدتی 
می دید فروشــنده دچار فقر و تنگدستی شــده است، باغ را برمی گرداند و 

بهای آن را نیز نمی گرفت.
۶. امام حسین)ع( در تشییع پیکر پاک امام مجتبی، به مروان بن حکم 
سرسخت ترین دشمن اهل بیت فرمود: تو که پیوسته دل او را خون می کردی 
چگونه به تشــییع پیکر پاکش آمده ای؟ مروان گفت: آری من آن کارها را 
در حق کسی روا می داشتم که حلم و بردباری اش با کوه ها برابری می کرد.

۷. مردی از اهل شام امام را دید و شناخت و به ناسزاگویی او پرداخت. 
امام پاســخی نداد و ســکوت کرد و زمانی که مرد از ناســزا خاموش شد، 
حضرت جلو رفت و بر او ســلام کــرد و با لبخند فرمود: گمان می کنم در 
این شــهر غریب هستی و گویی امر بر تو مشتبه شده. اگر چیزی بخواهی 
عطا می کنیم، اگر مرکبی بخواهی ســوارت می کنیم، اگر گرســنه ای تو را 
ســیر می گردانیم، اگر عریانی لباست می پوشانیم، اگر نیازمندی بی نیازت 
می کنیم، اگر رانده شــده ای پناهت می دهیم، اگر بار سفرت را به منزل ما 
بیاوری و تا هنگام بازگشــت، مهمان باشی برایت مناسب تر است زیرا خانه 

ما وسیع است و از امکانات بهره مندیم.
  مرد شــامی با شنیدن ســخنان حضرت به  گریه افتاد و عرض کرد: 
گواهی می دهم که شما جانشین خدا در زمین هستید و خداوند از هر کس 
بهتر می داند، رسالت خویش را در چه خاندانی قرار دهد. امروز شما خاندان 

محبوب ترین آفریدگان نزد من هستید.
   اینک ملول از نفس زمینیان، آیا وقت آن نرســیده اســت که نگاهی 

عاشقانه به مقتدایان ملکوتی خود بیفکنیم؟
سید ابوالحسن موسوی طباطبایی

اخبار ادبی و هنری

رهبر معظم انقلاب: وظیفه داریم فقر و محرومیت را در 
کشور از بین ببریم و به زندگی این قشر بیشتر رسیدگی 

کنیم. این وظیفه ما و وصیت امام)ره( است.

هدیه به خوانندگان پای درس علی)ع(

هرگز مپندارید که 
عمر طولانی خواهید داشت!

امام علی)ع(: »ای بندگان خدا! از سرایی کوچ کنید که 
سرانجام آن نابودی است، مبادا آرزوها بر شما چیره گردد. 

مپندارید که عمر طولانی خواهید داشت!«
نهج البلاغه- خطبه۵۲

متولی آســتان قدس رضوي در بازدید از مناطق 
سیل زده کلات گفت: مسئولان باید در ساخت و ساز ها 

نهایت دقت و نظارت را به کار ببرند.
به گزارش خبرگزاری صداوسیما مرکز خراسان رضوی، 
متولی آستان قدس رضوی که برای بازدید از مناطق سیل زده 
کلات به این مناطق ســفر کرده بود در جمع مردم سیل زده 
کلات گفت: اگر من جای قوه قضائیه بودم مســئولانی را که 
در سیل اخیر در کلات بی تدبیری انجام داده اند را به پای میز 

محاکمه می کشاندم.
حجت الاسلام والمســلمین احمد مروی افزود: باید هم 
مردم پیگیر باشند که رعایت نکات اولیه را مقابل سیل انجام 
دهند و هم مســئولان باید در ساخت و سازها نهایت دقت و 

نظارت را به کار بندند.
وی که با ورود به کلات و بازدید از این منطقه سیل زده، 
با توضیحات مســئولان و گفت و گو با مردم این شهرســتان 
در جریان روند امدادرســانی خادمیاران رضوی قرار گرفت 
دســتوراتی را برای تسریع خدمت رســانی به سیل زدگان و 
برنامه ریزی در زمینه رفع مشــکلات مردم با رویکرد ایجاد 
 اشتغال و توانمندســازی به معاونت محرومیت زدایی آستان 

قدس رضوی ابلاغ کرد.
دیدار با خانواده شــهید ســید جبار نبوی، زیارت مزار 
شهدا و سخنرانی میان مردم در مسجد جامع کلات از دیگر 
برنامه های ســفر متولی آســتان قدس رضوی به شهرستان 

کلات بود.

بازدید متولی آستان قدس رضوی
از مناطق سیل زده كلات

پیکر مطهر شهید مصطفی محمدی از نیروهای 
نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی ایران که در 
ماموریت جنوب شرق کشور به شهادت رسید، دیروز 
توسط مردم روزه دار شهرستان شاهرود تشییع شد.
بــه گــزارش ایرنا، جمع زیــادی از مــردم انقلابی و 
خانواده های شهدا با اجتماع مقابل کانون فرهنگی جوانان 
بسیج شاهرود با سردادن شعارهایی، پیکر پاک این شهید 
را تا میدان امام )ره( این شــهر تشییع کرده و بر آن نماز 

گزاردند.

بسیاری از مردم روستای ابر بسطام نیز در تشییع پیکر 
شهید شــرکت کردند، شهید محمدی از اهالی این روستا 

بود.
این شــهید ۲۴ ســاله که جمعی تیپ ۲۵8 شــهید 
پژوهنده لشــکر ۵8 ذوالفقار بود بــرای انجام ماموریت به 

جنوب شرق کشور عزیمت کرده بود.
مصطفی محمدی که در هنگام خدمت خود در نزاجا 
اســتوار بهداری بود، هفته گذشــته هنــگام ماموریت در 

نهبندان به درجه رفیع شهادت نائل آمد.

پیکر شهید نیروی زمینی ارتش 
در شاهرود تشییع شد

بر خوان گسترده رحمت )۱۲(

رئیس جمهور محترم خوب اســت دولت را برای 
حل مشــکل معیشــت مردم به خط کند، نه اینکه 
معاون اولش به جای التیام بخشــی، به زخم مردم 
نمک بپاشد و بگوید نمی توانیم بیش از این نظارت 

کنیم!
حســن روحانی رئیس جمهور شــامگاه یک شنبه در 
دیدار با جمعی از دانشــجویان و جوانان روحانی با تأکید 
بر حضور نســل جوان در صحنه مشارکت فعال تر و تلاش 
برای اســتفاده از همه ظرفیت های استفاده نشده از اصول 
مترقی قانون اساســی، گفت: حضور نســل جوان و تلاش 
برای اســتفاده از ظرفیت های استفاده نشده قانون اساسی 
راه حل مشکلات اســت و قانون اساســی ما ظرفیت های 
بالایی دارد که یکی از آنها اصل ۵۹ است که می گوید اگر 
در یک مسئله مهم فرهنگی، اجتماعی یا سیاست خارجی، 
اختلاف نظــر داریم، می توانیم پای صنــدوق آرا برویم تا 
مــردم نظر دهند. طبق این اصل و در مســائل اساســی 
نماینــدگان ملت در مجلس می تواننــد تصمیم بگیرند تا 

موضوع به رأی عمومی گذاشته شود و مشکل حل شود.
در بحبوحــه گرانی های افسارگســیخته، رکود عمیق 
و بیــکاری روزافــزون، رئیس جمهور با چــه انگیزه ای از 
رفراندوم می گوید؟ در چنین شرایطی رفراندوم چه گرهی 
از مشــکلات مردم را می گشــاید؟ خوب اســت ایشان به 
جای این تئوری بافی ها که برایشــان در حکم بمب صوتی 
و نارنجک دودزا برای پوشــاندن ناکارآمدی عمل می کند، 
دولت را برای حل مشــکل معیشــت مردم به خط کند، نه 
اینکــه معاون اولش به جای التیام بخشــی، به زخم مردم 
نمک بپاشــد و بگوید نمی توانیم بیش از این نظارت کنیم! 
مردم که در اثر ســوءمدیریت دولــت و گره زدن حیات و 
مماتشــان به برجام توســط رئیس جمهور، بــا تورم ۱۲8 

درصدی مســکن و بیــکاری و گرانــی پی در پی کالاهای 
اساسی مواجه اند، سرشان با رفراندوم گرم نمی شود. جالب 
اســت که رئیس جمهور مصداق و مقصود خود از رفراندوم 
در موضوعــات فرهنگی و اجتماعی را بیان نمی کند و تنها 
کلی گویی می کند. اما در حوزه سیاســت خارجی، عیان و 
آشکار اســت که با وجود امتیازدهی و دیپلماسی انفعالی 
دولت آقای روحانی، حریف گســتاخ تر و زیاده خواه تر شد 
و روز بــه روز علی رغم اجرای کامل تعهــدات برجامی از 
ســوی ایران، با بدعهدی تعهداتش را زیر پا گذاشــت و بر 
تحریم و تهدید افزود. خود رئیس جمهور، وزیر امور خارجه 
و دیگر مقامات ارشــد دولت در حوزه سیاســت خارجی 

بارها بر بی فایده بودن مذاکره بــا آمریکا تصریح کرده اند. 
رئیس جمهوری کــه مذاکره با آمریکا را دیوانگی خوانده و 
این گزاره امروز برای آحاد ملت قابل درک اســت، عقلانی 

است که از رفراندوم در سیاست خارجی صحبت کند؟
رئیس جمهــور در بخــش دیگری از ســخنان خود با 
 اشــاره به اینکه تعداد سمن ها که تعداد آن قبل از فعالیت 
دولــت یازدهم و دوازدهم ۱۰۰عدد بــوده به ۲۶۰۰ عدد 
رســیده اســت، گفت: اقدامات مؤثــری در دولت یازدهم 
انجام گرفته که کمتر برای مردم تبیین شــده است. اینکه 
در استان های شــمال غرب ایران و آذربایجان غربی، سیل 
نتوانست خسارت بزند، به خاطر لایروبی های عظیمی بود 

که در دریاچه ارومیه انجام می شد و برنامه ریزی هایی بود 
که برای هدف دیگری انجام می شــد اما در ســیلاب به ما 
کمک کرد. سدها در ســیلاب اخیر مانع تخریب گسترده 
شــدند و ۷۰ میلیارد متر مکعب آب را مهار کردند که اگر 

این سدها نبود معلوم نبود بر سر خوزستان چه می آمد.
روحانی با بیان اینکه در خوزستان با پیشگیری موفق 
شــدیم سیل را مهار و کنترل کنیم، گفت: در گلستان نیز 
زهکشــی ها در ۲۰ هزار هکتار در اراضی اســتان به منزله 
کانال و ســد عمل کردند و به عاملی برای کمک به مردم 
تبدیل شــدند و اینها کارهای بزرگی است که انجام شده، 

اما کمتر در مورد آن صحبت شده است.
وی بــا بیان اینکه متأســفانه کارهــای بزرگی که در 
روســتاها انجام شده، کمتر دیده می شــود، اظهار داشت: 
طی دو سال گذشته یک هزار کیلومتر راه روستایی ایجاد 
شــده، بیش از ۹۵۰۰ روســتا دارای آب آشامیدنی سالم 
شده، تمام روســتاهای بالای ۱۰ خانوار کشور دارای برق 
شدند و سالانه سه هزار روستا به شبکه گاز وصل می شوند.
رئیس جمهــور افزود: تقریبــاً هر روز ۱۰ روســتا به 
شــبکه سراســری گاز متصل می شــود و امروز با توسعه 
فضای مجازی روســتاییان ما کالاهای تولیدی خود را در 
کشورهای مختلف جهان به فروش می رسانند و بوم گردی 
را در فضای مجازی توسعه دادند و این یک تحول اساسی 

بوده است.
روحانی خاطرنشــان کرد: بایــد کاری کنیم پایان 
دوره تحصیل در دانشــگاه فقط یک برگ کاغذ به معنی 
لیسانس، فوق لیســانس یا دکتری نباشــد، پایان دوره 
تحصیلی باید توأم با مهارت، در یک رشــته باشد و این 
شــدنی است. دانشگاه های ما باید فضا را برای این هدف 

متحول کنند.

دولت به جای تئوری بافی
به درد مردم برسد

رئیس  قوه قضائیه گفــت: افزایش اعتماد مردم به 
کارآمدی نظام، موجب تقویت امنیت و اقتدار ملی است.
به گزارش روابط عمومی قوه  قضائیه، آیت الله سیدابراهیم 
رئیسی در جلســه مســئولان عالی قضایی با تبریک میلاد 
حضرت امام حســن مجتبی )ع(، گفت: آنچه امروز بیش از هر 
زمان دیگر به آن نیاز داریم، دو ویژگی بارز امام حسن مجتبی 

)ع( یعنی عقل و صبر است.
رئیسی، اندیشــه و عمل انقلابی را تنها راه برون رفت از 

مشکلات فعلی دانســت و افزود: آنچه امروز همه مسئولان و 
کارگزاران نظام باید به آن توجه ویژه داشته باشند، معیشت و 

رضایتمندی مردم است.
وی با بیان اینکه افزایش اعتماد مردم به نظام جمهوری 
اســلامی و اطمینان از کارآمدی آن موجب تقویت امنیت و 
اقتدار ملی خواهد شد، این امر را در گرو خدمت رسانی مطلوب 
دانســت و خطاب به مســئولان و مدیران دستگاه قضایی در 
سراسر کشور گفت: این گفته که قطعا نیمی از میان مراجعان 

به دســتگاه قضایی، ناراضی خواهند بود شــاید خیلی دقیق 
نباشد چون اگر حکم براساس عدالت و حق صادر شود، حتی 
محکوم علیــه هم در خلوت و وجــدان خود می داند که حکم 
حق علیه او صادر شده است؛ لذا اگر سمت و سوی ما به آنچه 
مقتضای عدل و حق است، گرایش داشته باشد و تمام زوایای 
یک موضوع را در رســیدگی ها مدنظر قــرار دهیم، بی تردید 

رضایت همه اطراف دعوا فراهم خواهد شد.
رئیس قوه قضائیه یادآور شد: در دستگاه قضایی همه هم 

و غم مســئولان، قضات و کارکنان باید این باشد که بتوانیم 
امور را به موقع، به روز و به هنگام، دقیق، مســتند به قانون، 
بر مبنای حق و عدل و بدون نفوذپذیری از هیچ فرد و نهادی 

انجام دهیم.
رئیســی با تاکید بر ضرورت جلوگیری از معوقه شــدن 
پرونده های قضایی، اطاله دادرســی و مراجعات مکرر و بی اثر 
مردم به دستگاه ها را از مهم ترین عوامل نارضایتی دانست و بر 

لزوم جلوگیری از آن تاکید کرد.

رئیس  قوه قضائیه:

همه مسئولان و کارگزاران نظام 
باید به معیشت و رضایتمندی مردم توجه ویژه داشته باشند

عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی گفت: از رئیس 
 و دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی می خواهم صوت 
یا متن کامل آخرین جلسه شــورا که سؤالات من از 
رئیس جمهور بود و پاسخ هایی که ایشان داد را منتشر 

کنند تا همه بشنوند.
به گزارش فارس، حســن رحیم پور ازغدی عضو شورای 
عالی انقلاب فرهنگی در مراسم »دو راهی سازش یا مقاومت« 
که به همت بســیج دانشجویی در مرکز همایش های پردیس 
شهید عباسپور و به مناسبت ولادت امام حسن)ع( برگزار شد، 
در پاسخ به این ســؤال که چرا شورای عالی انقلاب فرهنگی 
برای اجرای سند ۲۰۳۰ موضع گیری نکرد، گفت: سند ۲۰۳۰ 
اصلًا در شورای عالی انقلاب فرهنگی مطرح نشد، دولت و آقای 
رئیس جمهور این ســند را نه در شورا و نه در مجلس و نه در 

هیچ نهاد قانونی دیگری مطرح نکردند.
دولت سند ۲030 را مستقیم تصویب کرد

عضو شــورای عالی انقلاب فرهنگی ادامه داد: دولت این 
سند را مستقیم تصویب کرد و در مورد آن بودجه گذاشت و 
آن را اجرا کرد و حتی در مورد اجرای بخشی از آن هم گزارش 
داد، الان برخی ها هم می گویند هنوز دارند بخش هایی از آن را 
اجرا می کنند. وی افزود: شورای عالی انقلاب فرهنگی بعدازاین 
صریحاً اعلام کرد که این ســند لغو است، و لغو هم شد و اگر 

جایی هم اجرا شود غیرقانونی است.
باید در مقابل روزه خواران علنی ایستاد 

رحیم پور ازغدی در پاســخ به سؤال یکی از دانشجویان که 
پرســید با روزه خواران علنی در دانشگاه چه کنیم، گفت: احکام 
اسلامی مانند حجاب، روزه خواری و گناهان دیگر دو بعد دارند، 
یکی اینکه به صورت پنهانی صورت می گیرد که مربوط به آخرت و 
خود شخص است و این رابطه خود فرد با خداست، اما این موضوع 
یک بعد اجتماعی هم دارد و آن زمانی اســت که این مسائل به 
عرصه عمومی کشــیده می شــود. مانند اینکه کسی بخواهد در 
خیابان بی حجاب شود یا روزه خواری یا شراب خواری کند که این 
گناه حق الناس است و قانون جلوی آن می ایستد و باید هم جلوی 
آن ایستاد. وی اظهار داشت: اگر کسی در ماه رمضان نمی تواند یا 
نمی خواهد روزه بگیرد نباید علنی این کار را انجام دهد و اگر این 
کار مانند بی حجابی علنی انجام شود باید در مقابلش ایستاد. عضو 
شورای عالی انقلاب فرهنگی در پاسخ به سؤال دیگری تأکید کرد: 
مسلماً اقداماتی برای برخورد با مفسدان اقتصادی صورت می گیرد 

و دادگاه هایی که پشت سر هم تشکیل می شود هم نشان دهنده 
این موضوع است، گاهی تا بالاترین سطوح حکومت هم افرادی را 
دستگیر کردند پس نمی شود گفت هیچ کاری نشده است اما باید 
قاطع تر و دقیق تر پیگیری شود و اخبار آن  هم اعلام شود. انتقاد و 
مطالبه شفافیت و پاسخگویی واجب شرعی است رحیم پور ازغدی 
درباره نوع برخورد با مسئولان فاسد گفت: نهی از منکر، انتقاد و 
مطالبه شفافیت و پاســخگویی واجب شرعی است و حتماً باید 
نظارت کنیم و اگر مواردی قطعی است مطالبه کنیم و اگر نیست 

شایعه پراکنی، دروغ پراکنی و آبروریزی نکنیم.
فرزندان مسئولان حق هیچ گونه سوءاستفاده از 

بیت المال را ندارند
وی در پاسخ به ســؤال دیگری تأکید کرد: این که گفته 

می شود فرزندان همه مسئولان در خارج کشور و اروپا هستند 
این گونه نیســت و عده معدودی از مسئولان این گونه هستند 
ولی آنچه در اســلام خط قرمز اســت این است که فرزندان 
مســئولان حق هیچ گونه سوءاســتفاده از بیت المــال، اموال 
حکومتی و اموال عمومی را ندارند و اگر بخواهند اســلامی تر 
باشد باید سعی کنند از بقیه مردم ساده تر زندگی کنند برای 

اینکه دیگران بدبین نشوند.
امام حسن)ع( نمی خواست نظرسنجی کند و 

بگوید بجنگیم یا نجنگیم
وی در پاسخ به این سؤال که آیا در شرایط فعلی مانند 
دوران امام حسن)ع(، امکان نظرسنجی برای صلح یا مقاومت 
وجود دارد گفت: امام حسن)ع( نمی خواست نظرسنجی کند 

و بگوید بجنگیم یا نجنگیم، امام حسن)ع( فرمودند وظیفه 
شــما مقاومت و جنگ اســت ولی عده ای گفتند با اینکه 
می دانیم حق با شماســت ولی نمی خواهیم جنگ کنیم و 
سازش می کنیم شاید بهتر شد که برخلاف عقیده آنها بدتر 
شــد. امنیتشان را از دســت دادند و دچار فقر و تهدید و... 
شدند و بعد گفتند ما نه تنها آخرت خود را بلکه دنیایمان را 

هم از دست دادیم.
عملکرد من در شورا به گونه ای بوده که می خواهند 

من را بیرون کنند!
عضو شــورای عالی انقلاب فرهنگی در پاسخ به سؤال 
دیگــری گفت:  عملکرد من در شــورا به گونــه ای بوده که 
می خواهند من را بیرون کنند! خیلی از اعضای شورا معترض 
و منتقد هستند و به صورت مختلف این را بیان کردند. وی 
افزود: حرف این اســت که رؤسای جمهور مخصوصاً آقای 
روحانی چرا بخش مهمی از مصوبات شــورا را امضا یا ابلاغ 
نمی کننــد، یا اینکه چرا ابلاغ می کنند و اجرا نمی کنند؟ یا 
اینکه چرا بســیاری از جلسات شورا تعطیل است؟ و اینکه 
چرا یکسری مصوبات که اساساً نه مصوبات مجلس است و 
نه شــورا و دستوراتی است که غربی ها می دهند مانند سند 
۲۰۳۰، برخلاف قانون اساسی مستقیم در دولت تصویب و 

اجرا می شود.
صوت یا متن کامل آخرین جلسه شورا را

 منتشر کنند
وی ادامه داد: من از رئیس شــورا و دبیر شــورای عالی 
انقلاب فرهنگی خواهش می کنم صوت یا متن کامل آخرین 
جلسه شورا که سؤالات من از رئیس جمهور بود و پاسخ هایی 

که ایشان داد را منتشر کنند تا همه بشنوند.
رحیم پور ازغدی گفت: من از زمان آقای خاتمی پیشنهاد 
کردم که جلسات شورای عالی انقلاب فرهنگی علنی پخش 
شود تا مردم عملکرد ما را ببینند که این اتفاق رخ نداد ولی 
الان پیشــنهاد می کنم صوت جلسه آخر را منتشر کنند تا 

مردم ببینند ما چه گفتیم و چه شنیدیم.
وی اظهار داشت: اگر جلسات شورا مجدداً تشکیل شد 
و بنده شــرکت کردم حرف هایی را کــه قبلًا هم می گفتم 
خواهم گفت. اگر من هم نباشــم حرف هایم را بیرون برای 
شما خواهم گفت و بعد درنهایت هم معلوم می شود در کشور 

چه کسی پاسخگو نیست.

در نشست دانشجویی »دوراهی سازش یا مقاومت«

رحیم پور ازغدی: صوت كامل آخرین جلسه شورای عالی انقلاب فرهنگی را 
منتشر كنید

یوسف بن علوی، وزیر امور خارجه عمان 
بعدازظهر دیروز وارد تهران شد.

بر اســاس این گزارش، وزیر امور خارجه عمان 
پس از ورود به تهــران با محمد جواد ظریف وزیر 
امور خارجه کشورمان دیدار و درخصوص روابط دو 
جانبه و مهم ترین مســائل منطقه ای و بین المللی 

گفت وگو و تبادل نظر کرد.

خبرهای غیررسمی حاکی است آمریکایی ها از 
کانال های مختلف مانند عراق، ژاپن و عمان در حال 
ارسال پیام برای ایران هستند. هدف اصلی آنها از این 
پیام ها کشاندن ایران پای میز مذاکره و اخذ امتیاز 
در حوزه موشــکی و منطقه ای اســت که تا کنون 
 با پاســخ محکم و منفی مقامات کشورمان رو به رو 

شده است.

وزیر خارجه عمان در تهران با ظریف دیدار کرد

عضو هیئت رئیســه کمیسیون قضایی از 
تصویب جزئیات طرح اعاده اموال نامشــروع 

مسئولان در این کمیسیون خبر داد.
یحیی کمالی پــور، عضو کمیســیون قضایی و 
حقوقی مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با تسنیم 
در تشــریح جزئیات جلســه عصر دیروز کمیسیون 
متبوعش گفت: بررســی جزئیات طرح اعاده اموال 

نامشروع مسئولان در دستور کار اعضای کمیسیون 
قرار داشت.

وی با بیان اینکه طرح مذکور در ۱۰ ماده تدوین 
شده اســت، افزود: پس از استماع نظرات مخالفان 
و موافقــان جزئیات طرح مذکور به تصویب اعضای 
کمیســیون رسید. این طرح برای بررسی در جلسه 

علنی پارلمان تقدیم هیئت رئیسه مجلس می شود.

عضو هیئت رئیسه کمیسیون قضایی خبر داد
تصویب طرح اعاده اموال نامشروع مسئولان

 در کمیسیون قضایی

مدیرعامل صندوق قرض الحســنه امداد ولایت گفت: امسال دو 
هزار میلیارد تومان به مددجویان و نیازمندان تسهیلات قرض الحسنه 

پرداخت می شود.
مجید باجلان درباره عملکرد صندوق قرض الحسنه امداد ولایت به فارس 
گفــت: یکی از محمل های اصلی کمیته امداد که اهداف به خصوصی نیز برای 
آن دارد ایجاد صندوق قرض الحســنه امداد ولایت بوده که وظیفه آن خدمات 

رسانی در راستای بانکداری اسلامی است.
باجلان با اشــاره به اینکه صددرصد صندوق قرض الحســنه امداد ولایت 
وابســته به کمیته امداد است، افزود:  منابع ناشی ازفروش ساختمان سوهانک 
کمیته امداد باعث تشکیل صندوق قرض الحسنه امداد ولایت شد تا به  جامعه 

نیازمندان و مددجویان کمک شود.
وی با اشــاره به اینکه تمامی ســرمایه صندوق که حدود دو هزار میلیارد 
تومان می باشــد از منابع امداد بوده است و برخی از خیرین نیز منابع خود را 
در این صندوق سپرده گذاری کرده اند، ادامه داد: در سه سال گذشته دوهزار و 
۱۰۰ میلیارد تومان به مددجویان و نیازمندان تسهیلات قرض الحسنه پرداخت 
شــده است و در ســال ۹8 نیز بر اســاس برنامه ریزی های صورت گرفته دو 

هزار میلیارد تومان وام به مددجویان و نیازمندان پرداخت خواهد شد.
مدیرعامل صندوق قرض الحسنه کمیته امداد در پاسخ به اینکه آیا صندوق 
در بخش های ســرمایه گذاری و اقتصادی نیز ورود پیدا می کند، گفت: یکی از 
خطوط قرمز صندوق رفتن به سمت سرمایه گذاری و بخش های اقتصادی است 
و در اساسنامه آن نیز هرگونه سرمایه گذاری را در صندوق ممنوع کرده است 

و به هیچ عنوان به دنبال آن نخواهد رفت.
باجلان ادامــه داد: وام هایی که صندوق قرض الحســنه امداد ولایت ارائه 
می دهد برای تجمل گرایی نیست و برای حل مشکل و اشتغال زایی است بلکه 
تسهیلات خود را با کمترین تشریفات اداری ارائه می دهد و تاکنون ۳۳۰ هزار 

فقره وام پرداخت شده است.
وی بیان داشــت: حداقل و حداکثر تسهیلات این صندوق از پنج میلیون 
تومان تا ۳۰ میلیون تومان اســت که وام های تا پنج میلیون تومانی به عنوان 
تســهیلات ضروری و کاملا بدون کارمزد است و از وام های بیشتر از پنج تا۳۰ 

میلیون تومانی نیز برای اشتغال زایی فقط یک بار کارمزد دریافت می شود.

اختصاص 2 هزار میلیارد تومان تسهیلات 
به مددجویان كمیته امداد


